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Boligudvalget har i brev af 2. december 2019 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra ikke-medlem af udvalget (MFU) Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 59: 

Det er fremhævet den ene gang efter den anden, hvor vigtigt det er med sprink-

leranlæg på plejehjem, plejeboliger m.m. Hvorfor er det så muligt, fuldt lovligt 

at bygge/indrette plejehjem, plejeboliger m.m. i et plan uden sprinkleranlæg? 

Skal sikkerheden ikke være den samme for alle? 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen, der oplyser 

følgende, som jeg kan henholde mig til: 

”Formålet med automatisk sprinkleranlæg i plejehjem m.v. er at sikre, at en 
brand dæmpes hurtigt, så varm røg og ild ikke spreder sig til gange og andre 

værelser i det tidsrum, som er nødvendigt for at kunne sikre en forsvarlig red-

ning af personer.  

Det tager som udgangspunkt kortere tid at redde personer ud fra en bygning i 

ét plan. Derfor stilles der ikke et obligatorisk krav om, at der skal installeres 

sprinkleranlæg i alle plejehjem m.v. i ét plan.  

Bygninger i ét plan kan dog have en sådan størrelse, at det er nødvendigt med 

et automatisk sprinkleranlæg til at dæmpe branden. Der er derfor krav om, at 

der i bygninger i én etage med et etageareal, der er større end 2.000 m2, skal 

installeres automatisk sprinkleranlæg.” 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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